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Protokół nr XX/16 

z sesji Rady Miejskiej Śmigla, odbytej 24 maja 2016 r. o godz. 16:00 w sali sesyjnej 

Rady, w Urzędzie Miejskim Śmigla. 

 

 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Śmigla Wiesław 

Kasperski, który powitał radnych Rady Miejskiej Śmigla, Burmistrza Śmigla, pracowników 

Urzędu, kierowników i dyrektorów jednostek podległych Gminie, sołtysów i 

przewodniczących Zarządów Osiedli, radcę prawnego, mieszkańców Gminy oraz 

przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji  uczestniczy 15 radnych, co pozwala na 

podejmowanie prawomocnych uchwał. Lista obecności radnych, zaproszonych gości i 

sołtysów z XX sesji Rady Miejskiej Śmigla stanowi załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad.2. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że porządek obrad w stosownym terminie został 

radnym przekazany.  

 

Porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej Śmigla. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

7. Przedstawienie i przyjęcie protokołu z kontroli przeprowadzonej przez Komisję 

Rewizyjną w Zespole Szkół w Starej Przysiece Drugiej. 

8. Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Śmigla z działalności za 

2015 r. 

9. Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej Śmigla. 

 Rewizyjnej,  

 Finansowo – Gospodarczej, 

 Spraw Społecznych, 

 Planowania i Rozwoju, 

 Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska. 

10. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu za rok 2015. 

11. Przedstawienie  oceny zasobów pomocy społecznej za 2015 rok. 

12. Wręczenie listów gratulacyjnych dla mieszkańców Gminy Śmigiel – zawodników 

należących do sekcji Judo UKS „JUNIOR” w Lipnie. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Zapytania sołtysów i przewodniczących Zarządów Osiedli. 

15. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie dokonania zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na 2016 rok, 

2) w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Śmigiel                         

na lata 2016-2025, 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy, 
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4) w prawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej przy realizacji zadania                        

Powiatu Kościańskiego, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż sześciu lokali mieszkalnych znajdujących się                  

w budynku położonym w Śmiglu przy ulicy Lipowej 20 wraz z udziałem w gruncie 

oznaczonym nr geod. 737/1, 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym i gospodarczym położonej w Śmiglu przy ul. Iwaszkiewicza 2, 

7) w sprawie zmiany Uchwały nr VII/68/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 19 maja 

2011r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków 

specjalnego funduszu nagród. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na zapytania 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący przekazał, że dnia dzisiejszego tj. 24 maja zostało skierowane pismo 

do Biura Rady z prośba o włączenie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny 

w Śmiglu Sp. z o.o., z siedzibą w Śmiglu. Następnie poprosił o przedstawienie tej uchwały. 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher – pracownik urzędu. Wyjaśnił, że 

Gmina Śmigiel jest właścicielem nieruchomości gruntowej położonej w Starym Bojanowie, 

przy ul. Głównej 92, o numerze działki ewidencyjnej 115/3, o powierzchni 0.1745 ha, Na w/w 

nieruchomości zlokalizowana jest nieczynna Stacja Uzdatniania Wody (hydrofornia) oraz 

ujęcie wody surowej. Nieruchomość ta w chwili obecnej nie jest użytkowana. Zakład 

Wodociągowo – Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o. wykonał pomiary ilości i jakości wody w 

ujęciu wody głębinowej (surowej) oraz dokonał analizy możliwości renowacji Stacji 

Uzdatniania Wody (hydroforni) zlokalizowanej na w/w działce, w celu wykorzystywania jej 

do dostarczania wody surowej do Stacji Uzdatniania Wody Robaczyn celem zwiększenia 

wydajności SUW Robaczyn. Dokonane pomiary i przeprowadzone przez Spółkę analizy 

wykazały, że istnieje możliwość uruchomienia ujęcia zlokalizowanego na działce o numerze 

115/3 w Starym Bojanowie. Gmina Śmigiel jest jedynym udziałowcem spółki Zakład 

Wodociągowo – Kanalizacyjny w Śmiglu sp. z o.o. Przedmiotowa nieruchomość znajduje się 

na terenie działania Spółki, a zatem zasadne jest jej docelowe przekazanie na rzecz Spółki, w 

celu wykonywania swojej podstawowej działalności. 

Przewodniczący Rady zauważył, że zasadne jest podjęcie takiej uchwały by zapewnić 

mieszkańcom wodę. 

Natomiast radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że dobrze że myśli się o 

zabezpieczeniu dodatkowego ujęcia wody i zwrócił uwagę na ujęcie wody w Spławiu, które 

nie na innej alternatywy. 

Pytań do przedstawionego projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący 

Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie jej do porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” wprowadzeniem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwała została wprowadzona do porządku obrad jako pkt 15 ppkt. 8. 

Następnie Przewodniczący przystąpił do przegłosowania zmienionego porządku obrad. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przyjęciem porządku obrad-  15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymało się” – 0. 

 Porządek sesji został przyjęty. 

 

Ad.3. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  z XVIII sesji Rady Miejskiej 

Śmigla. Poinformował, że protokół wiernie odzwierciedla przebieg obrad. Poinformował 

także, że protokół jest do wglądu w Biurze Rady. Zapytał, czy są uwagi do protokołu. Uwag 

nie wniesiono. 

Wobec powyższego Przewodniczący przeprowadził głosowanie: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Protokół przyjęto jednogłośnie.  

 

Ad.4. 

 

Przewodniczący Rady Wiesław Kasperski przedstawił informację ze swojej 

działalności w okresie między sesjami. Informacja stanowi załącznik nr  2 do protokołu. 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 

Ad.5. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla 

przedstawiła Burmistrz Śmigla – Małgorzata Adamczak i stanowi ono załącznik nr 3 do 

protokołu. Pytań nie było. 

 

Ad.6. 

 

Informacja Burmistrza Śmigla z działalności w okresie między sesjami przedstawiła 

także Burmistrz Śmigla - stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Radny Lech Żak zapytał o pkt.21 dotyczący konferencji „e-Wielkopolsk@ - koncepcja 

na przyspieszenie”. 

Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że podczas konferencji mówiono w jakim kierunku 

ma zmierzać internet i jak na tle innych państw wypada Polska. W niektórych krajach 

odchodzi się od wersji papierowej i wszystko odbywa się przez internet.  

 

Więcej pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 

Ad.7. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie protokołu Komisji Rewizyjnej z 

przeprowadzonej kontroli w Zespole szkół w Starej Przysiece Drugiej.  

Protokół przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Jaworska. Protokół 

stanowi załącznik nr 5.  

Przewodniczący Rady zapytał o wykazaną liczbę nadgodzin i poprosił o wyjaśnienie. 

Odpowiedzi udzielił Dyrektor Zespołu Szkół w Starej Przysiece Drugiej, który 

wyjaśnił, że podana liczba dotyczy wszystkich nauczycieli. 

Więcej pytań i uwag do przedstawionego protokołu nie było wobec czego 

Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania przedstawionego protokołu.                    
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W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

.- „za” przyjęciem protokołu głosowało 15 radnych. 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.8. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdania  

przewodniczącą Komisji Rewizyjnej z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Śmigla z 

działalności za 2015 r. Sprawozdanie przedstawiła Anna Jaworska – Przewodnicząca Komisji 

i stanowi ono załącznik nr 6 do protokołu.  

Pytań nie było. 

 

Ad.9. 

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań za 

I kwartał 2016 przewodniczących komisji.  

Sprawozdania z pracy Komisji Rady Miejskiej Śmigla: 

– Rewizyjnej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Anna Jaworska .     

   Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 7do protokołu. Pytań nie było. 

– Finansowo Gospodarczej – przedstawiła Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk      

   Arleta. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Pytań nie było. 

– Spraw Społecznych – przedstawił Przewodniczący Komisji Lech Żak. 

   Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Pytań nie było. 

– Planowania i Rozwoju – przedstawił Przewodniczący Komisji Sławomir   

   Grzelczyk. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Pytań nie było. 

– Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska – przedstawił Przewodniczący Komisji  

   Alfred Splisteser. Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 11 do protokołu.  Pytań    

    nie było. 

 

Ad. 10. 

 

Sprawozdanie Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu z działalności 

Ośrodka za rok 2015 przedstawiła kierownik OPS Pani Edyta Małek. Pani kierownik 

poinformowała, że przedstawiając sprawozdanie, które radni otrzymali w formie 

elektronicznej – stanowi  załącznik nr 12 do protokołu – zaakcentuje tylko niektóre sprawy, 

które w tym sprawozdaniu zostały poruszone. Pani Kierownik przybliżyła następujące 

kwestie: wielkości zatrudnienia w Ośrodku, kwestie zadań realizowanych przez Ośrodek w 

trzech sekcjach: pracy socjalnej, usług opiekuńczych oraz świadczeń rodzinnych i 

alimentacyjnych. 

Pytań do przedstawionego sprawozdania nie było. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych przekazał, ze sprawozdanie szczegółowo 

zostało omówione na posiedzeniu komisji. Członkowie komisji zapoznali się z tematyką – 

uwag nie było. Przewodniczący Komisji życzył pani kierownik dalszych tak dobrych 

wyników pracy.  
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Ad.11.  

 

W tym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie oceny zasobów 

pomocy społecznej za 2015 rok dla Gminy Śmigiel. Ocenę przedstawiła kierownik OPS Pani 

Edyta Małek. 

Ocenę zasobów pomocy społecznej sporządzono na podstawie art. 16 a ustawy z dnia 

12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, w oparciu analizę lokalnej sytuacji społecznej i 

demograficznej. Ocena zasobów pomocy społecznej obejmuje przegląd infrastruktury 

społecznej, kadry ośrodka pomocy społecznej, współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

nakładów na zadania w sferze pomocy społecznej, bez względu na podmiot który je realizuje. 

Ponadto w ramach analizy sytuacji świadczeniobiorców określono sytuacje osób i rodzin 

korzystających z pomocy społecznej, rodzaje ich problemów oraz rozkład ilościowy. 

Dane do wypełnienia formularzy pozyskano ze zbioru danych ośrodka pomocy społecznej 

oraz Urzędu Miejskiego Śmigla, od Pełnomocnika Burmistrza ds. Uzależnień, z Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Śmiglu oraz od przedstawicieli organizacji 

działających w sferze pomocy społecznej. 

Na podstawie analizy zebranych danych oraz zestawienia wskaźników sformułowano 

następujące wnioski końcowe: 

Sytuacja demograficzna i społeczna 

– liczba mieszkańców gminy utrzymuje się na podobnym poziomie jak w roku 2014, wzrosła 

liczba   osób w wieku poprodukcyjnym; natomiast zmniejszyła się liczba osób w wieku 

aktywności zawodowej; 

– liczba osób bezrobotnych zmniejszyła się o 79 osób – z liczby 466 w roku 2014 spadla do 

liczby 387 w roku 2015; liczba osób długotrwale bezrobotnych spadła o 16 osób – z liczby 

osób 201 w 2014 r. spadła do liczby 185 osób w 2015 r, natomiast w porównaniu do roku 

2013 liczba osób długotrwale bezrobotnych spadła o 62 osoby; niewiele bo o 10 osób 

obniżyła się również liczba osób  z prawem do zasiłku; 

– w porównaniu do roku ubiegłego liczba mieszkań komunalnych zmniejszyła się o 32 

mieszkania; 

– zwiększyła się liczba wniosków złożonych na mieszkanie komunalne o 10 wniosków; 

– liczba mieszkań socjalnych pozostaje na takim samym poziomie jak w roku ubiegłym; 

– o 36 miejsc zmniejszyła się liczba miejsc w przedszkolach  w wyniku likwidacji oddziału 

przedszkolnego przy szkole podstawowej w Śmiglu; 

– liczba dzieci którym nie przyznano miejsca w przedszkolu w roku 2015 wynosiła 14 osób; 

w porównaniu do roku ubiegłego liczba ta zmniejszyła się o 9 miejsc – powodem był brak 

miejsc; 

– od roku 2015 w gminie funkcjonuje żłobek w którym przebywa 15 dzieci; 

– w gminie nie funkcjonuje instytucja opiekuna dziennego dla małych dzieci, nie działają 

hospicja dla osób przewlekle chorych. 

Liczba rodzin korzystających z pomocy i wsparcia zmniejszyła się – o 29 rodzin w  

porównaniu do roku 2014 – z liczby 933 korzystających z pomocy i wsparcia w roku 2014 

zmniejszyła się do poziomu 883 osób, niezauważalnie, bo o 12 osób zwiększyła się liczba 

osób długotrwale korzystających z pomocy – w roku 2015 było to 302 osoby;  w roku 2014 

liczba osób długotrwale korzystających zmniejszyła się o 46 osób w porównaniu do roku 

2013; tak więc liczba osób długotrwale korzystających z pomocy w roku 2015 jest o 34 osoby 

mniejsza w porównaniu z rokiem 2013; Liczba osób w rodzinach objętych pomocą na każde 

1000 mieszkańców spadła z poziomu 77,76 w 2014 r do poziomu 70,99 w roku 2015; 

Większość osób korzystała ze świadczeń pieniężnych – z liczby 883 ogółu korzystających – 

627 osobom przyznano świadczenie pieniężne, natomiast 349 osobom przyznano świadczenie 

niepieniężne. 
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Infrastruktura społeczna służąca pomocy i wsparciu osób i rodzin jest niewielka; 

W gminie nie funkcjonują domy pomocy społecznej, ośrodki dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, dom dziennego pobytu, ośrodki dla osób niepełnosprawnych, schroniska i 

noclegownie, centra czy kluby integracji społecznej i inne – nie są to bowiem zadania 

obowiązkowe gminy. Rodzaje ośrodków wsparcia  w latach 2013-2015 nie zmieniają się; 

zaliczono do nich Gminny Punkt Wsparcia Rodziny i świetlice środowiskowe, dwie grupy 

AA oraz stowarzyszenie Klub Abstynencki działający oficjalnie w Czaczu, jadłodajnię w 

Śmiglu. Aanaliza pokazuje potrzebę planowania dalszego finansowania gminnych placówek 

w zakresie pomocy i wsparcia, dodatkowo dostrzega się potrzebę zwiększenia infrastruktury o 

dom dziennego pobytu dla osób starszych a także zainicjowanie klubu samopomocy dla 

rodziców mających problemy opiekuńczo-wychowawcze. 

Wszyscy pracownicy socjalni ośrodka posiadają wykształcenie wymagane na 

zajmowanych stanowiskach pracy a wskaźnik zatrudnienia w ośrodku odpowiada 

wymaganiom ustawy o pomocy społecznej – 1 prac. socj. na 2 tys. mieszkańców. Pięciu na 

dziewięciu pracowników socjalnych posiada wyższe wykształcenie; 

Wydatki w zakresie realizacji polityki społecznej gminy systematycznie rosną. Około 

90% wydatków w zakresie polityki społecznej realizował  Ośrodek Pomocy Społecznej 

Ośrodek realizuje program osłonowy – Pomoc państwa w zakresie dożywiania, pomocą 

objęto  673 osoby. Ośrodek w roku 2016 przystąpił do projektu w partnerstwie z Powiatowym 

Centrum Pomocy Rodzinie w Kościanie. W ocenie ośrodka w roku 2017 należy podjąć 

działania w celu utworzenia domu dziennego pobytu w ramach Programu Wieloletniego 

„Senior-Wigor”. 

W zakresie pomocy społecznej gmina współpracowała z jednym stowarzyszeniem, 

któremu zlecono w trybie działalności pożytku publicznego rehabilitację osób 

niepełnosprawnych. Ośrodek współpracuje z trzema stowarzyszeniami – „Światło Nadziei”, 

„Inga”, „Żegrowskie Dęby” oraz ze Związkiem Harcerstwa Polskiego; 

 

Pytań do przedstawionej informacji nie było. 

 

Ad. 12. 

 

Wręczenie listów gratulacyjnych dla mieszkańców Gminy Śmigiel – zawodników 

należących do sekcji Judo UKS „JUNIOR” w Lipnie. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że co roku odbywa się Podsumowanie Roku 

Sportowego i wówczas Kluby sportowe z naszej gminy zostają odznaczone. Jednak należy 

także pamiętać o mieszkańcach Gminy, którzy należą do klubów działających w Gminach 

sąsiednich. Dlatego też na dzisiejszą sesję zostali zaproszeni zawodnicy z naszej Gminy wraz 

z rodzicami, którzy są zawodnikami klubu w Gminie Lipno. Następnie Przewodniczący Rady 

i Burmistrz Śmigla złożyli gratulacje mieszkańcom Gminy, którzy są zawodnikami sekcji 

Judo działającej przy Klubie Sportowym w Lipnie. Wspólnie wykonano pamiątkowe zdjęcie. 

 

W tym momencie obrad o godz. 16:40 Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy. Obrady 

wznowiono o godz. 16:50 w niezmienionym składzie. 

 

Ad.13. 

 

Interpelacje i zapytania radnych – nie było. 
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Ad.14. 

 

Zapytania sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli. 

 

Przewodnicząca Osiedla nr. III Pani Donata Malak zadała dwa pytania: 

1) Czy targowisko będzie dalej wyłożone kostką? 

2) Czy jest możliwość by dofinansowywać zakładanie kolektorów słonecznych? 

 

Ad.15. 

 

Podjęcie uchwał. 

 

1) w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016. 

 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Śmigla – Piotr Szmytkowski. Wyjaśnił, że zmiany w 

planie dochodów dotyczą : 

1) rozdział 01010 Infrastruktura wodociągowa i sanitacyjna wsi – zwiększa się 

wysokość dotacji o kwotę 933.913 zł z tytułu otrzymanej refundacji 

poniesionych wydatków w poprzednich latach na zadania kanalizacyjne ( 

rozliczenie Karmina, Morownicy i modernizacji oczyszczalni ścieków) 

2) rozdział 70005 Gospodarka gruntami – zmniejszenie o kwotę 13.000 zł; w 

bieżącym roku nie planuje się dochodów w tym paragrafie 

3) rozdział 75615 Wpływy z podatków od osób prawnych – zmiana pomiędzy 

paragrafami 

4) rozdział 75801 Część oświatowa subwencji – zmniejszenie wysokości 

subwencji  

o kwotę 156.584 zł – na podstawie pisma z Ministerstwa Finansów  

5) dział 801 oświata i wychowanie – zwiększenie o kwotę 665.820 zł z tytułu 

otrzymanych dotacji od Wojewody Wielkopolskiego na zadania z 

funkcjonowaniem oddziałów przedszkolnych 

6) dział 900 Gospodarka komunalna – przeniesienia pomiędzy rozdziałami 

7) dział 921 Kultura – przeniesienie pomiędzy paragrafami 

 Zmiany w planie wydatków dotyczą : 

1) dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę – 

zwiększenie udziałów w zakładzie Wodociągów i Kanalizacji o kwotę 

1.022.500 zł 

2) rozdział 60014 Drogi powiatowe – zwiększenie o kwotę 500.000 zł z tytułu 

dotacji dla Powiatu Kościańskiego na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej 

3902P Koszanowo – Stare Bojanowo” 

3) rozdział 60016 Drogi gminne – zwiększenie o kwotę 1.707986 zł na zadaniach 

inwestycyjnych zgodnie z zał. nr 5 do uchwały. 

4) rozdział 75023 Urząd – zwiększenie wydatków majątkowych o kwotę 6.150 zł  

z przeznaczeniem na zakup urządzenia wielofunkcyjnego  

5) dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększenie per saldo o kwotę 398.000 zł 

oraz przeniesienia pomiędzy rozdziałami; w ramach zmian wprowadzono 

zadanie inwestycyjne „Wykonanie nowych elewacji szkół w Starym 

Bojanowie i Starej Przysiece Drugiej” w kwocie łącznej 550.000 zł. Szkoły w 

Starym Bojanowie i Starej Przysiece przeznaczyły środki na realizację tego 

zadania inwestycyjnego ze swoich budżetów w wysokości 202.000 zł 
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6) Wprowadzenie zadania inwestycyjnego w Szkole Podstawowej w Śmiglu pn. 

Budowa Miasteczka Ruchu Drogowego w kwocie 51.500 zł, z tego wkład 

Szkoły wynosi 15.500 zł (przesunięcie z rozdziału 80101 paragrafu 4240) 

7) rozdział 92120 Ochrona zabytków – zwiększenie o kwotę 20.000 zł z 

przeznaczeniem na wymianę okien w Kościele w Czaczu 

8) rozdział 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej – zwiększenie planu 

finansowego OKFiR o kwotę 45.000 zł z przeznaczeniem na wykonanie 

ogrodzenia na obiekcie sportowym 

Przychody zwiększa się o kwotę 3.239.640 zł z tytułu wolnych środków z 2015 roku, a 

rozchody o kwotę 933.913 zł z tytułu zwrotu do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu – dotyczy pożyczki Nr 181/U/400/5/20120 z 

19.10.2010 z przeznaczeniem na realizację kanalizacji w Gminie Śmigiel.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i  poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 14 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XX/142/16 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2016. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                          

na lata 2016 – 2025, 

 

Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla. Wyjaśni, że zgodnie ze zmianami w 

budżecie w 2016 roku, dokonano następujących zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Śmigiel na lata 2016-2025: 

 

Zwiększenie dochodów w 2016 r. 2 225 272,40 zł 

w tym:  

Zwiększenie dochodów bieżących 1 291 099,40 zł 

Zwiększenie dochodów majątkowych 934 173,00 zł 

Zwiększenie wydatków w 2016 r. 4 530 999,40 zł 

w tym:  

Zwiększenie wydatków bieżących 593 798,40 zł 

Zwiększenie wydatków majątkowych 3 937 201,00 zł 

Deficyt (plan) po zmianach -7 478 727,00 zł 

Zwiększenie przychodów 3 239 640,00 zł 

Zwiększenie rozchodów 933 913,00 zł 
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Następnie Skarbnik zgłosił autopoprawkę do złożonego projektu uchwały polegającą zmianie 

w przedsięwzięciach a co za tym odzie do  § 1 postanowień uchwały dopisuje się pkt. 2 „ 

Załącznik nr 2 Wykaz przedsięwzięć do WPF otrzymuje brzmienie załącznika Nr 2 do 

uchwały. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt ww. uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji Finansowo - Gospodarczej i  poprosił Przewodniczącą Komisji 

Finansowo - Gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej Arleta Adamczak - Puk 

przekazała, że projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję nad omawianym projektem uchwały. 

Pytań nie było, wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy oddali następującą liczbę głosów: 

- „za” – 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Uchwałę  podjęto jednogłośnie. 

Rada Miejska Śmigla w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu podjęła 

uchwałę Nr XX/143/16 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel                          

na lata 2016 – 2025. 

 

3) w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Śmigiel na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy, 

 

Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla. Wyjaśni, że zgodnie z art. 81 i 82 

ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami organ stanowiący gminy może udzielić 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków nie stanowiących własność gminy Śmigiel. W budżecie 

Gminy Śmigiel na rok 2016 w dziale „Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego”  

zaplanowane zostały między innymi środki w kwocie 20.000,00 zł na dotacje celowe na 

finansowanie lub dofinansowanie prac remontowych i konserwatorskich obiektów 

zabytkowych. W tej właśnie sprawie wpłynął wniosek od proboszcza parafii p.w. św. Michała 

Archanioła w Czaczu. Wniosek ten został zgodnie z uchwalonymi zasadami sprawdzony  

i zaopiniowany przez Komisję Finansowo - Gospodarczą i uzyskał opinię pozytywną  

z propozycją dofinansowania w kwocie wymienionej w niniejszej uchwale.   

Zakres prac określony we wniosku dotyczy dofinansowania koniecznych prac 

zabezpieczających zabytek – wymiana kolejnych czterech okien kościoła w Czaczu.   

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk Arleta  przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 
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- „wstrzymało się” – 0. 

 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XX/144/16 w sprawie udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy 

Śmigiel na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków, nie stanowiących własności gminy. 

 

4) w prawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej przy realizacji zadania                        

Powiatu Kościańskiego, 

 

Projekt uchwały omówił także Skarbnik Śmigla. Wyjaśni, że uchwała o wyrażeniu 

woli udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościańskiego określa do jakiej 

wysokości będzie udzielone wsparcie -  do wysokości nieprzekraczającej kwoty 

500.000 zł (pięćset tysięcy złotych) na dofinansowanie inwestycji pn.: ,,Przebudowa 

drogi powiatowej 3902P na odcinku Koszanowo - Stare Bojanowo na terenie Powiatu 

Kościańskiego” i zobowiązuje się do zabezpieczenia w budżecie Gminy na rok 2016 

środków na dofinansowanie zadania. 
Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji finansowo - gospodarczej i poprosił przewodniczącą komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk Arleta  przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię jednak komisja wnosiła o dopisanie do uzasadnienia uchwały 

zapisu o ścieżce rowerowej, która ma być asfaltowa. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że takie są ustalenia, że dofinansujemy tą inwestycję ale 

ma być ścieżka asfaltowa. 

Przewodniczący Rady dodał, że droga będzie poszerzona do 6 m. 

Radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że na komisji planowania i rozwoju członkowie 

komisji zwrócili uwagę na problem parkingów.  

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XX/145/16 w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy finansowej przy 

realizacji zadania Powiatu Kościańskiego. 

 

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż sześciu lokali mieszkalnych 

znajdujących się w budynku położonym w Śmiglu przy ulicy Lipowej 20 wraz z 

udziałem w gruncie oznaczonym nr geod. 737/1, 

 

Projekt uchwały przedstawił Pan Rafał Szumacher i wyjaśnił, że na działce o nr geod. 

737/1 zlokalizowany jest budynek mieszkalny sześciorodzinny oraz budynek gospodarczy i 

garaże. Lokale mieszkalne, które są własnością Gminy Śmigiel, położone w w/w budynku 

zostały wytypowane do sprzedaży w Wieloletnim programie gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem gminy Śmigiel w latach 2012 – 2017 zgodnie z uchwałą Rady. 

Jeden lokal mieszkalny zlokalizowany w przedmiotowym budynku stanowi pustostan, 
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natomiast pozostałe lokale mieszkalne są zasiedlone przez najemców. Podjęcie 

przedmiotowej uchwały pozwoli na sprzedaż lokali mieszkalnych w w/w budynku. Koszty 

przygotowania dokumentów formalnoprawnych poniesie Gmina Śmigiel, natomiast koszty 

podpisania umowy notarialnej poniosą nabywcy lokali mieszkalnych.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu dwóch komisji: finansowo - gospodarczej i planowania i rozwoju. Następnie 

poprosił Przewodniczącą komisji finansowo - gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk Arleta  przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. Następnie Przewodniczący poprosił Przewodniczącego komisji 

planowania i rozwoju o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk przekazał, że projekt uchwały otrzymał 

pozytywną opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XX/146/16 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż sześciu lokali 

mieszkalnych znajdujących się w budynku położonym w Śmiglu przy ulicy Lipowej 20 wraz 

z udziałem w gruncie oznaczonym nr geod. 737/1.  

 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej 

budynkiem mieszkalnym i gospodarczym położonej w Śmiglu przy ul. 

Iwaszkiewicza 2, 

 

 Projekt uchwały przedstawił także Pan Rafał Schumecher, który wyjaśnił że na działce 

o nr geod. 576/3 zlokalizowany jest budynek mieszkalny a na działce nr geod. 1066/1 

zlokalizowany jest budynek gospodarczy. W budynku mieszkalnym położonym w Śmiglu 

przy ul. Iwaszkiewicza 2 znajduje się jeden lokal mieszkalny. Przedmiotowy lokal 

mieszkalny, położony w w/w budynku został wytypowany do sprzedaży w Wieloletnim 

programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy Śmigiel w latach 2012 – 2017 - 

uchwałą Rady. Najemca przedmiotowego lokalu mieszkalnego złożył wniosek o wykup 

zajmowanego lokalu. Podjęcie uchwały pozwoli na sprzedaż przedmiotowej nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym. Przedmiotowa uchwała była już 

przedmiotem obrad jednak pojawiły się wówczas wątpliwości, które wyjaśniono i 

przygotowano niniejszą uchwałę.  

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu dwóch komisji: finansowo - gospodarczej i planowania i rozwoju. Następnie 

poprosił przewodniczącą komisji finansowo - gospodarczej o przedstawienie opinii. 

Przewodnicząca Komisji Adamczak – Puk Arleta  przekazała, że projekt uchwały 

otrzymał pozytywną opinię. Następnie Przewodniczący poprosił przewodniczącego komisji 

planowania i rozwoju o przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Sławomir Grzelczyk przekazał, że projekt uchwały otrzymał 

pozytywną opinię.  

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  



12 

 

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XX/147/16 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

zabudowanej budynkiem mieszkalnym i gospodarczym położonej w Śmiglu przy ul. 

Iwaszkiewicza 2. 

 

7) w sprawie zmiany Uchwały nr VII/68/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 19 maja 

2011r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze 

środków specjalnego funduszu nagród. 

 

Projekt przedstawiła Sekretarz Śmigla – Maja Moskwa – Loman i wyjaśniła, że zgodnie 

ustawą - Karta Nauczyciela organy prowadzące szkoły ustalają kryteria i tryb przyznawania 

nagród dla nauczycieli za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktycznej, wychowawczej i 

opiekuńczej, w tym realizacji zadań związanych z zapewnieniem bezpieczeństwa uczniom w 

czasie zajęć organizowanych przez szkołę, oraz realizacji innych zadań statutowych szkoły, 

uwzględniając w szczególności sposób podziału środków na nagrody organów prowadzących 

szkoły i dyrektorów szkół, tryb zgłaszania kandydatów do nagród oraz zasadę, że nagroda 

może być przyznana nauczycielowi po przepracowaniu w szkole co najmniej roku. Realizacja 

uchwały Nr VII/68/11 Rady Miejskiej Śmigla z dnia 19 maja 2011 r. w sprawie kryteriów i 

trybu przyznawania nagród dla nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród i analiza 

przeprowadzona przez Burmistrza Śmigla, skłania do wprowadzenia zmian w wyżej 

wymienionej uchwale, pozwalających na nagradzanie wyróżniających się nauczycieli 

nagrodami finansowymi w kwocie wyższej, zwiększając tym samym prestiż przyznanej 

Nagrody Burmistrza Śmigla. Burmistrz Śmigla będzie miał również możliwość wyróżniania 

nauczycieli z własnej inicjatywy.  

Zmieniono zapis w § 2, który otrzymał brzmienie: 

 „W ramach specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli, utworzonego w budżecie Gminy 

Śmigiel w wysokości 1% planowanych rocznych wynagrodzeń osobowych nauczycieli 

przeznacza się na:  

1) nagrody Burmistrza - 30% środków finansowych,  

2) nagrody Dyrektorów szkół i przedszkoli - 70% środków finansowych”. 

Natomiast § 5 ust. 1 pkt 1 otrzyma brzmienie:  

„nagrody Burmistrza dla nauczyciela przyznawane są na wniosek Dyrektora po 

zaopiniowaniu przez radę pedagogiczną i radę rodziców lub z inicjatywy własnej burmistrza - 

w takim przypadku nie jest wymagany wniosek formalny”. 

Ponadto istotne jest zapis, że nagroda Dyrektora nie może przekroczyć 75% nagrody 

Burmistrza Śmigla, co nada większego prestiżu przyznawanej nagrody. 

Następnie Sekretarz Śmigla zgłosiła błąd pisarski w podstawie prawnej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że omawiany projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu komisji Spraw społecznych i poprosił przewodniczącego komisji o 

przedstawienie opinii. 

Przewodniczący Komisji Lech Żak przekazał, że projekt uchwały otrzymał pozytywną 

opinię. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad omawianym projektem 

uchwały.  
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Radny Wojciech Adamczewski zapytał jaka jest to kwota ten 1% , na przykładzie 

Szkoły Podstawowej w Śmiglu. 

Sekretarz Śmigla wyjaśniła, że odpowiedzi udzieli na piśmie ponieważ nie zna kwoty. 

Radna Adamczak – Puk Arleta wyjaśniła na przykładzie szkoły w Nietążkowie, że ten 

1% jest to ok. 19 tys. zł. 

Więcej pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XX/148/16 w sprawie zmiany Uchwały nr VII/68/11 Rady Miejskiej 

Śmigla z dnia 19 maja 2011r. w sprawie kryteriów i trybu przyznawania nagród dla 

nauczycieli ze środków specjalnego funduszu nagród. 

 

8) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu) do 

spółki Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny w Śmiglu Sp. z o.o., z siedzibą w 

Śmiglu. 

 

Przewodniczący Rady zauważył, że projekt tej uchwały był omawiany przy 

wprowadzaniu go do porządku obrad, nie był na komisja. Następnie zapytał radnych czy jest 

zrozumiała ta uchwała? 

Nikt nie zabrał głosu, wobec czego Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad 

omawianym projektem uchwały.  

Pytań i uwag do projektu uchwały nie było, wobec tego Przewodniczący Rady 

przystąpił do głosowania. 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” podjęciem uchwały 15 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 0. 

Rada Miejska w obecności 15 radnych uczestniczących w głosowaniu jednogłośnie 

podjęła uchwałę nr XX/149/16 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu 

niepieniężnego (aportu) do spółki Zakład Wodociągowo-Kanalizacyjny w Śmiglu Sp. z o.o., z 

siedzibą w Śmiglu. 

 

Ad. 16.  

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych – nie było. 

 

Ad.17. 

 

Odpowiedzi na zapytania sołtysów i przewodniczących osiedli. 

 

Na pytania zadane przez Przewodnicząca Osiedla nr III – Donatę Malak odpowiedzi 

udzieliła Burmistrz Śmigla. 

1. Na targowisku brakuje odwodnienia. Gdyby utwardzić całe targowisko to 

podczas ulewy mogą zostać zalane pobliskie uliczki. W pierwszej kolejności 

musi być zrobione odwodnienie a później reszta utwardzona. Planowane to jest 

na przyszły rok. 
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2. Dofinansowanie do kolektorów słonecznych – temat można przedyskutować na 

komisji. Sprawdzić należy także jakie są możliwości finansowe. Sprawa jest do 

przedyskutowania. 

 

Ad.18. 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że do Rady wpłynęło pismo mieszkańców Starego 

Bojanowa – reprezentowanych przez przedstawiciela, które dotyczy sprzeciwu mieszkańców 

na budowę siłowni wiatrowych.  Następnie Wiceprzewodniczący Rady- Krzysztof Łączny 

odczytał treść pisma. 

 Przewodniczący wyjaśnił, że organem wydającym decyzje o środowiskowych 

uwarunkowaniach jest Burmistrz, ponadto trwają prace w parlamencie nad zmianą ustawy i 

do czasu ich zakończenia trudno podejmować jakiekolwiek decyzje. 

 Radny Sławomir Grzelczyk odniósł się do treści pisma i zauważył, że nieprawdą jest 

że mieszkańcy nie wiedzieli o planowanej inwestycji. Na zebrania mieszkańcy nie 

przychodzą i ogłoszeń też nie czytają jednak nie można mówić o niewiedzy bo to jest 

nieprawda. 

 Przewodniczący Rady (sołtys Starego Bojanowa) także potwierdził, że kilkakrotnie na 

zebraniach wiejskich był poruszany problem siłowni wiatrowych. Zebrań w tym temacie było 

kilka, ale pewnie świadomość mieszkańców była wtedy inna niż jest teraz.  

 Następnie Przewodniczący zaproponował aby przekazać pismo do organu właściwego 

czyli do Burmistrza Śmigla. Nikt nie zgłosił sprzeciwu więc Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie w tej sprawie i zapytał kto z radnych jest za przekazaniem pisma? 

 W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, którzy głosowali następująco: 

- „za” przekazaniem pisma 13 radnych, 

- „przeciw” – 0, 

- „wstrzymało się” – 2. 

Pismo zostanie przekazane. 

 Następnie Przewodniczący Rady powitał przybyłą na sesję Prezes Samorządowego 

Funduszu Poręczeń Kredytowych z Gostynia Panią Anetę Karkosz, która przedstawi 

działalność Funduszu Poręczeń. 

Pani Prezes przedstawiła, że Gmina Śmigiel jest udziałowcem funduszu od kilkunastu. 

Sam fundusz od 2002 roku wspiera działalność małych i średnich przedsiębiorstw. 

Udziałowcami funduszu są: 

 Bank Gospodarstwa Krajowego, 

 35 Jednostek Samorządu Terytorialnego, 

 2 stowarzyszenia. 

W rankingu funduszy poręczeniowych fundusz otrzymał kat. A. Zabezpiecza kredyty, 

pożyczki i leasingi, daje wsparcie wielkopolskim przedsiębiorcom na zabezpieczenie swoich 

wierzytelności. Na dzień dzisiejszy fundusz posiada kapitał o wartości posiadanych udziałów 

i jest to kwota 15.240.000 zł.  

 Gmina Śmigiel posiada 5 udziałów, każdy o wartości 10.000 zł. Natomiast wskaźniki 

wykorzystania środków na tej grupie jest najwyższy ze wszystkich udziałowców. Bez 

zwiększenia udziałów fundusz nie będzie mógł udzielać dalszych poręczeń. Środki posiadane 

przez fundusz są chętnie wykorzystywane przez przedsiębiorców jako forma zabezpieczenia.  

 Historia przejmowania udziałów przez Gminę Śmigiel przedstawia się następująco: 

 w 2008 – 2 udziały, 

 w 2009 – 2 udziały, 
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 w 2010 – 1 udział. 

Patrząc na dynamikę rynku liczba docelowych udziałów dla gminy Śmigiel to 30 – 

wg. planu rozwoju lokalnego. Poręczeń dla przedsiębiorców z Gminy Śmigiel jest dużo. 

Wartość udzielonych poręczeń to ponad 16 mln, a udziałów jest 5. Dotychczas z terenu gminy 

fundusz wypłacił 58 tys. zł. Warto podkreślić, ze fundusz w 2015 roku otrzymał wyróżnienie 

„Laur Eksperta”. 

 Przewodniczący Rady podziękował za przedstawienie działalności funduszu i zapytał 

radnych czy mają pytania. 

 Radny Wojciech Adamczewski upewnił się, czy 1 udział to 10 tys. zł. 

Natomiast radny Sławomir Grzelczyk zauważył, że obecnie mamy 5 udziałów, 

docelowo ma być 30 jednak może na początek zwiększyć o kilka. 

Przewodniczący rady zauważył, że jeżeli jest tak duży i intensywny udział naszych 

przedsiębiorców to jeżeli będzie taka wola Rady to powinniśmy wesprzeć fundusz. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że myśli o zwiększeniu udziałów o kolejne 5. 

Pani Prezes wyraziła zrozumienie dla takiego pomysłu, zważywszy na ogrom zadań 

jakie ma Gmina. Jednocześnie wyraziła zadowolenie z każdego dodatkowego udziału.  

 Pytań więcej nie było wobec czego Przewodniczący jeszcze raz podziękował Pani 

Prezes za przybycie. Następnie przekazał, że kolejna sesja planowana jest na 23 czerwca i 

będzie to sesja absolutoryjna. 

 Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos? 

 Radny Sławomir Grzelczyk powrócił do tematu projektu drogi Śmigiel - Św. Wita 

Koszanowo - Bruszczewska. Zauważył, że na ostatnim posiedzeniu komisji planowania i 

rozwoju członkowie zostali poinformowani, że projekt na ta drogę jest już gotowy. Droga ma 

być poszerzona podobnie jak ścieżka rowerowa, jakiś pas zieleni ale brak miejsc 

parkingowych wzdłuż tej drogi gdzie są zlokalizowane działalności usługowe.  Szkoda, że 

Rada nie miała możliwości zapoznania się z tym na etapie projektowania. Z życia można 

zaobserwować, ze auta będą parkowały albo na zieleni albo na drodze gdzie jest natężenia 

ruchu ponad 5200 aut na dobę. Podobna sytuacja jest z ul. Kilińskiego. Mieszkańcy pytają co 

dalej. Odbyło się zebranie mieszkańców jest opinia jednostki pomocniczej by było 

ograniczenie do 40 i wyprowadzenie tirów. A co dalej w tym temacie. 

 Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że jeśli chodzi o ul. Kilińskiego to czeka na sygnał 

od przewodniczącego komisji kiedy będzie w tym temacie komisja. Natomiast jeżeli chodzi o 

parkingi w stronę Koszanowa to będzie parking przy cmentarzu, na dalszej części brak jest 

miejsca bo droga będzie szerokości 6 m. Ponadto na ulice tej jest zabudowa domków 

jednorodzinnych więc każdy ma gdzie zaparkować. Nigdy wszystkim nie będzie się 

podobało. 

Radny Grzelczyk – przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju zauważył, że 

interesuje go wola mieszkańców. wniosek z komisji był by zwołać zebranie, które się odbyło. 

Jest opinia zebrania, w której mieszkańcy opowiedzieli co chcą więc jaka ma być dalsza rola 

komisji. 

Burmistrz Śmigla odpowiedział, że są wnioski mieszkańców, ale trzeba to omówić na 

komisji. Jeżeli wyprowadzimy tiry to musimy je skierować w ul. Polną, która nie jest do tego 

przystosowana (potrzeba tam chodnik i musi być remont. Wyjaśniła, że szanuje wolę 

mieszkańców, ale nie można tak sobie podjąć decyzji. 

Radny Grzelczyk odpowiedział, że było zebranie mieszkańców osiedla a nie tylko            

ul. Kilińskiego. Zawsze komuś nie będzie odpowiadało, ale mieszkańcy nie wiedza co z tym 

tematem się dzieje – trzeba ich poinformować. Zauważył jednocześnie, że „rozmawia się z 

wszystkimi tylko nie z radnymi.” Podobna jest sytuacja z ul. Bruszczewską. Projekt już jest, a 

nikt radnych nie zapytał jak to widza. Na ul. Iwaszkiewicza zrobiono drogę i parkingi a 

natężenie ruch na tej ulicy jest znikome. 
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Burmistrz Śmigla odpowiedziała, że na ul. Iwaszkiewicza problem był w środy kiedy 

jest targ. Jednocześnie wyjaśniła, że nie widzi problemu by uzgadniać z radnymi te sprawy. 

Radny Wojciech Adamczewski zauważył, że w środy natężenie na tej ulicy jest spore, 

a jest to wizytówka naszego miasta, że mamy miejsca parkingowe. Poza tym taka była wola 

mieszkańców. 

Radny Sławomir Grzelczyk wyjaśnił, że nie ma pretensji o ul. Iwaszkiewicza, ale 

jeżeli tam udało się zrobić parkingi to wylot na Stare Bojanowo też byłby wskazany. Jeżeli 

coś się robi to róbmy to dobrze i całościowo, a jak jest na etapie projektowania to dobrze by 

było to z radnymi uzgodnione. 

Burmistrz Śmigla wyjaśniła, że już na wspólnej komisji mówiła, że jak objęła 

stanowisko nie było żadnego projektu na drogi, a o drodze w kierunku Starego Bojanowa 

mówiła w roku poprzednim na wspólnej komisji i informowała, że jest taki projekt robiony. 

Najważniejsze jest by zapewnić bezpieczeństwo na ścieżce rowerowej, a gdy będzie tam 

parking może nie być bezpiecznie. 

Radny Grzelczyk wyjaśnił, że pyta i mówi o tym bo nie wszystko wie. 

Radny Lech Żak wyjaśnił, że w Czaczu jest ścieżka i droga a ja byłby zrobiony 

parking to służyłoby to bardziej mieszkańcom. 

Na tym dyskusje zakończono. 

Przewodniczący przekazał, że na początku czerwca planowane jest wspólne 

posiedzenie wszystkich komisji rady, o terminie zostaną wszyscy poinformowani. 

 

Ad.15. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano porządek sesji, a następnie 

podziękował zebranym i zamknął XIX sesję Rady Miejskiej Śmigla o godz. 18:30. 
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